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Ðàäûÿöû³ ¢ñ¸ ìåíø?
У адпаведнасці з Пастановай

Савета Міністраў Беларусі ад
1.02.2010 года № 132, зацвер-
джаны новы пералік населеных
пунктаў, якія знаходзяцца ў
зоне радыёактыўнага забрудж-
вання. З яго выключаны наступ-
ныя адміністрацыйныя адзінкі
Бялыніцкага раёна:

- Запольскі сельсавет – вёс-
ка Падзевічы;

- Ланькаўскі сельсавет – вёскі
Вылаў, Іскра;

- Машчаніцкі сельсавет – вёс-
ка Восліўка;

- Цяхцінскі сельсавет – вёскі
Забавы, Каліноўка, Чырвоны
Бор, Маскі, Монеўка, Цяхцін.

Дзякуючы гэтаму “мудраму”
рашэнню наша родная бела-
руская дзяржава змагла з’эка-
номіць грошы на здароўі дзя-
цей. Зараз школьнікі, якія пра-
жываюць у гэтых вёсках Бялы-
ніцкага раёна, ужо не могуць
быць накіраваны на аздараў-
ленне ў санаторыі за дзяржаў-
ны кошт. Зменшылісь таксама
сродкі на харчаванне ў школе,
якое зараз фінансуецца за
кошт сродкаў раённага бюджэ-
ту з разліку 5% базавай велічы-
ны на аднаго вучня ў дзень.

Усяго з пераліку населеных
пунктаў, што знаходзяцца ў
зоне радыёактыўнага забруд-
жання, выключана больш за 200
населеных пунктаў Беларусі.
Сотні гарадоў і вёсак змянілі
свой статус забруджанасці ў
меншы бок. Разам з тым, вы-
даткі на пераадоленне наступ-
стваў Чарнобыльскай катаст-
рофы ў дзяржбюджэце памен-
шылі прыкладна на 24%.

Тым часам, па меркаванні
кіраўніка кіеўскага кардына-
цыйна-аналітычнага Цэнтра

экалогіі і здароўя, прафесара
Юрыя Бандажэўскага, калі на
паверхні глебы лічыльнік не рэ-
гіструе радыёактыўны цэзій, то
гэта азначае, што радыёактыў-
ныя элементы проста мігравалі
ў тоўшчу зямлі і знаходзяцца на
ўзроўні каранёвай сістэмы. Ад-
мысловец кажа пра трансфар-
мацыю радыёактыўных эле-
ментаў у больш небяспечныя
для здароўя людзей.

Напрыклад, цэзій-137, рас-
падаючыся, ператвараецца ў
барый, а барый вельмі таксіч-
ны для арганізма чалавека.
Людзі на ўмоўна чыстых тэры-
торыях атрымліваюць яго з
раслінамі і мясам жывёл.

Кіраўнік аддзела онкамамма-
логіі РНПЦ анкалогіі і медыцын-
скай радыялогіі імя Аляксанд-
рава Леанід Путырскі адзначае,
што дагэтуль не ацэнена шко-
да ад доўгачасовага стрэсу, які
выпрабоўвалі беларусы пасля
аварыі на ЧАЭС, асабліва на
забруджаных тэрыторыях.

Пакуль жа на афіцыйным уз-
роўні пры вызначэнні парадку
прадстаўлення льгот ніхто не
ўлічвае ўплыў гэтага фактару
на арганізм чалавека.
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По официальным данным

ВОЗ и МАГАТЭ, в результате
аварии на Чернобыльской АЭС
погибли 56 человек, еще 4 ты-
сячи скончаются от ее послед-
ствий в будущем.

Специалисты этих организа-
ций также утверждают, что
большинство заболеваний,
традиционно связываемых с
катастрофой в Чернобыле, в
действительности объясняют-
ся «психологическими рас-
стройствами, радиофобией
или бедностью и нездоровым
образом жизни». Однако неко-
торые заслуживающие дове-
рия ученые не разделяют точ-
ку зрения ВОЗ и МАГАТЭ, пи-
шет «The Guardian».

Так, Международное агент-
ство по изучению рака прогно-
зирует, что итоговая числен-
ность жертв аварии составит
16 тыс. человек; РАН оценива-
ет количество скончавшихся в
200 тыс. человек, из которых
60 тыс. погибли в России, ос-
тальные - в Беларуси и Украи-
не.

(Îêîí÷. íà ñò. 2)
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Людзі на ўмоўна чыстых тэ-
рыторыях атрымліваюць яго з
раслінамі і мясам жывёл.

Кіраўнік аддзела онкамамма-
логіі РНПЦ анкалогіі і медыцын-
скай радыялогіі імя Аляксанд-
рава Леанід Путырскі адзначае,
што дагэтуль не ацэнена шко-
да ад доўгачасовага стрэсу, які
выпрабоўвалі беларусы пасля
аварыі на ЧАЭС, асабліва на
забруджаных тэрыторыях.

Пакуль жа на афіцыйным уз-
роўні пры вызначэнні парадку
прадстаўлення льгот ніхто не
ўлічвае ўплыў гэтага фактару
на арганізм чалавека.

Хоць льготы гэтыя сёння не
такія ўжо і значныя. Практычна
ўсё з іх, якія датычацца грашо-
вых выплат і фінансавых кам-
пенсаванняў, даўно адменены.
Па Законе пра сацыяльную
абарону грамадзян, пацярпе-
лых ад аварыі на Чарнобыльс-
кай АЭС, жыхары забруджаных
зон маюць пераважнае права
на залічэнне ў вну, ссну, ПТВ.
Гарантуецца таксама выдзя-
ленне інтэрната на час вучобы.
Жанчыны маюць права на ад-
пачынак па цяжарнасці і родам
146 каляндарных дзён з 27
тыдняў цяжарнасці.

Між тым, у сакавіку 2010 г.
прадстаўнікі беларускіх экала-
гічных арганізацый І. Нікітчан-
ка, В. Якавенка, Т. Белаокая і А.
Валчанін накіравалі зварот да
кіраўніка краіны Аляксандра
Лукашэнка, у якім, у прыват-
насці, гаворыцца:

“За прошедшие годы после
Чернобыльской катастрофы
радиоэкологическая ситуация
в республике значительно
ухудшилась. К загрязненной
сразу после катастрофы дол-
гоживущими радионуклидами
цезия 137, стронция 90 и изо-
топами плутония территории
(23%) добавились значитель-
ные площади сельхозугодий.

Допущенная ранее недо-
оценка последствий Черно-
быльской катастрофы привела
к существенному расширению
зоны радиоактивного загряз-
нения почв практически на всю
территорию  Беларуси. Нача-
лось это в  1987 году,  когда по
приказу Госагропрома БССР и
Минхлебопродуктов (№3/21 от
27.07.1987), инспирированно-
му из союзного центра, для
приготовления комбикормов
для птицы и свиней было ис-
пользовано около 1млн. тонн
зерна, свыше 1,6 млн. тонн,
загрязненных выше ВДУ того
времени, порядка 200 тыс.
тонн хвойной и травяной муки,
заготовленных в загрязненной
зоне, свыше 52 тыс. тонн кос-
тей, полученных от убоя заг-
рязненных животных. Загряз-
ненные, но в меньшей мере,
ингредиенты комбикормов,
использовались и в последую-
щие годы практически бескон-
трольно и повсеместно. Приго-
товленные из этого сырья ком-
бикорма скармливались птице
на всех птицефабриках и сви-
ньям на промышленных комп-
лексах. По принятой в то вре-
мя схеме при птицефабриках и
свинокомплексах готовились
торфонавозные компосты (ес-
тественно содержащие радио-
нуклиды), с которыми в почву
вносились радионуклиды. Та-
ким образом, почти вся Бела-
русь превратилась в зону ра-
диоактивного загрязнения”.
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В Национальной академии
наук Беларуси говорят о 93 тыс.
смертей и 270 тыс. случаев за-
болевания раком, а специали-
сты Национального комитета
радиологической защиты Укра-
ины насчитали 500 тыс. погиб-
ших.

Отсутствие единого мнения
по данному вопросу «The
Guardian» объясняет тем, что
усилия по подсчету жертв Чер-
нобыльской аварии носили
разрозненный характер, мно-
гие данные были утеряны в пе-
риод распада СССР, а про-
фильные органы ООН до сих
пор принимают во внимание
лишь публикации в ограничен-
ном количестве англоязычных
реферируемых журналов.

Õàðòèÿ’97.

Àíåêäîò äíÿ
 Вопрос Армянскому радио:

 - Что нужно делать в первую

очередь, оказавшись вблизи

ядерного взрыва?

- Завернуться в белую про-

стыню и медленно идти к клад-

бищу.

- Почему именно в белую?

- Она отражает лучи.

- А почему медленно?

- Чтобы не создавать паники.
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В апреле месяце второй по
величине производитель мо-
лочных продуктов в СНГ «Юни-
милк» выпустит первую партию
продукции на СП в Шклове.
Россияне все-таки прорвались
в одну из самых закрытых бе-
лорусских отраслей.

Второй проект этой компа-
нии в Пружанах также в стадии
запуска. В настоящее время
ведется проработка проекта
могилевских властей с Danone
- одним из лидеров в мире и
третьим производителем в
России.

Как сообщил «Ежедневнику»
заместитель председателя
Шкловского райисполкома по
экономике Валерий Гузов,
ожидается, что уже в апреле на
СП, созданном группой «Юни-
милк» и Шкловским масло-
дельным заводом, будет выпу-
щена первая партия молочной
продукции. К этому времени
будут смонтированы все три
линии общей мощностью 150
тонн цельномолочной продук-
ции в сутки. Инвестор уже вло-
жил в прошлом году в строи-
тельно-монтажные работы
около 2 млн долларов. В этом
году ожидается, что в проект
будут инвестированы еще око-
ло 10 млрд рублей.

Напомним, что СООО «Юни-
милк Шклов» было зарегистри-
ровано в 2009 году. Российская
компания внесла в уставный
фонд средства на строитель-
ство завода и закупку и монтаж
оборудования, ее партнер -
свою «незавершенку».

Как отметил В.Гузов, соглас-

но бизнес-плану вся продукция
с СП будет поставляться в Рос-
сию. Белорусское сырье, пе-
реработанное на белорусско-
российском предприятии, бу-
дет поставляться к столу рос-
сиян по одним из брендов
группы - «Село Луговое».

Причем представитель
Шкловского райисполкома не
исключил, что инвестор согла-
сится инвестировать не только
в переработку, но и в произ-
водство молока. В течение
2010-2011 годов в районе
предполагается строитель-
ство 9 крупных животновод-
ческих комплексов. Почему бы
не проработать вопрос, чтобы
инвестор «вложился» в мест-
ную базу, если он готов исполь-
зовать местные ресурсы, счи-
тает представитель местной
власти.

Могилевщине, судя по всему,
уготовано стать центром мо-
лочных инвестиций из-за рубе-
жа. В конце прошлого года
свою заинтересованность в
строительстве завода в регио-
не изъявила французская груп-
па Danone, являющаяся и тре-
тьим по величине производи-
телем молочной продукции в
России. В вышедшем в февра-
ле 2010 года постановлении
белорусского правительства,
определившем проекты с при-
влечением иностранных инве-
стиций, для проекта с участи-
ем Danone было отведено два
места расположения СП: либо
Кировский район, либо Боб-
руйск.\

Как рассказал «Ежедневни-
ку» начальник Комитета эконо-
мики Могилевского облиспол-
кома Николай Дудинский, к на-
стоящему времени однознач-
но выбор сделан в пользу Ки-
ровского района. Предполага-
емый объем инвестиций может
составить около 5 млн долла-
ров. Правда, по его словам,
сказать, получится ли проект,

(Îêîí÷. íà ñò. 4)
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По результатам проверки, во
многих продуктах в магазинах
и на домашних подворьях Бе-
ларуси обнаружен высокий
уровень радиации.

Об этом свидетельствуют
результаты радиационного
контроля пищевых продуктов,
проведенного Республиканс-
ким центром гигиены, эпиде-
миологии и общественного
здоровья, сообщают «Бело-
русские новости».

Санслужба сообщает, напри-
мер, что в 2009 году в торговую
сеть Беларуси поступала чер-
ника быстрозамороженная и
свежая клюква с превышением
допустимых в республике
уровней содержания радио-
нуклидов цезия-137 в пищевых
продуктах и питьевой воде
(РДУ-99). Черника с превыше-
нием содержания цезия-137
поступила из города Береза
Брестской области в магазин
«Континент», а свежую клюкву
в количестве 196,38 кг с превы-
шением содержания цезия-
137 нашли на складе Дубро-
венского райпо Витебской об-
ласти. Главный государствен-
ный санитарный врач Дубро-
венского района запретил ее
реализацию.

В Гомельской области тоже
попались на желании прода-
вать радиоактивную чернику.
При проведении проверок
предприятий Гомельского

(Îêîí÷. íà ñò. 4)
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пока сложно. Продолжающи-
еся переговоры не закреплены
документами, но заинтересо-
ванность всех сторон есть.

Скорее всего принятие ре-
шения, строить ли в Беларуси
завод или нет, будет зависеть
от планов Danone в самой Рос-
сии. В недавнем интервью РИА
«Новости» генеральный дирек-
тор «Данон Россия» Томас Рой-
тер заявил, что компания не
исключает возможности стро-
ительства своего третьего за-
вода в России, причем в ее во-
сточной части. Сейчас у компа-
нии их там два - в Чехове и То-
льятти. Danone собирается оп-
ределиться с этим проектом к
концу 2010 года.

«Юнимилк», как уже говори-
лось выше, в том же 2009 году
создал еще одно совместное
предприятие с Пружанским
молочным заводом - СООО
«Юнимилк Пружаны». Смолен-
ская фирма «Синергия» в про-
шлом году выкупила у россий-
ского инвестора его пакет в
«Беловежских сырах», тем са-
мым сохранив российское
присутствие в этом предприя-
тии. Лидер российского мо-
лочного рынка «Вимм-Билль-
Данн» также давно присматри-
вается к белорусским активам,
и не исключено, что уже в теку-
щем году попытается вопло-
тить свой интерес в реаль-
ность.

Ряд экспертов рассматрива-
ет массовый приход российс-

ких инвесторов в молочную от-
расль как один из результатов
«молочной войны», вспыхнув-
шей в прошлом году между
Россией и Беларусью.

Напомним, Россия, задей-
ствовав вступление в силу но-
вого техрегламента на молоко,
на некоторое время парализо-
вала его экспорт из Беларуси.
По решению Роспотребнадзо-
ра с июня 2009 года был оста-
новлен ввоз в Россию более
чем 1,4 тыс. наименований бе-
лорусской молочной продук-
ции. Вдобавок белорусские
власти были обвинены в созда-
нии неконкурентоспособных
условий - белорусское молоко
дотируется из бюджета, а рос-
сийское как бы на самоокупа-
емости. «Молочный удар» ока-
зался для Минска действен-
ным. В итоге власти пошли на
уступки в виде снижения квот
по ряду ключевых позиций
«молочного экспорта».

Но это далеко не все. Уступ-
кой, считают эксперты «Ежед-
невника», могло стать откры-
тие доступа на белорусский
рынок и к белорусскому дота-
ционному сырью российских
бизнесов. Собственно, регис-
трация двух совместных пред-
приятий с участием компании
«Юнимилк», созданной бывши-
ми менеджерами Романа Аб-
рамовича Андреем Блохом и
Андреем Бесхмельницким,
приходится как раз на завер-
шение «военных действий». И
СООО «Юнимилк Шклов», и
СООО «Юнимилк Пружаны»
были зарегистрированы в ав-
густе прошлого года…

21.by

«×åðíèëà»

äåëàþò èç

ðàäèîàêòèâíûõ

ÿãîä
(Îêîí÷. Íà÷. íà ñò. 3)

облпотребсоюза в сезон мас-
совых заготовок выявлены три
пробы черники и три пробы ли-
сичек с превышением содер-
жания радионуклидов цезия-
137.

Любопытно, что ягода не
была уничтожена, а, как сооб-
щает санслужба, «партия чер-
ники была направлена для про-
мышленной переработки на
винодельческую продукцию,
так как удельная активность
цезия-137 в чернике не превы-
шала 370 Бк/кг».

Ìåðêàâàíû

ìàíüÿê

çàòðûìàíû
Пракуратурай Магілёўскай

вобласьці раскрыта жорсткае
забойства дзьвюх жанчын, чыя
разьдзеленыя трупы былі зной-
дзеныя ў сакавіку ў Магілёве.

Пра гэта паведамляе БелТА
са спасылкай на прэсавую
службу Генэральнай пракурату-
ры Беларусі.

Паводле словаў начальніка
аддзелу інфармацыі і сувязяў з
грамадзкасьцю, затрыманы па-
дазраваны ў забойстве дзьвюх
магілеўчанак. Ім аказаўся не-
працуючы жыхар Магілёву 1970
года нараджэньня.

На яго заведзеная крыміналь-
ная справа па частцы 2 артыку-
ла 139 Крымінальнага кодэксу
(«Забойства, зьдзейсьненае з
асаблівай жорсткасьцю»).
Як паведамлялася раней, у Ма-
гілёве ў раёне вуліцы Фаціна 23
сакавіка быў знойдзены труп
35-гадовай жанчыны, а 31 сака-
віка знойдзеныя фрагмэнты
яшчэ аднаго чалавечага цела.

Ðàäû¸ Ñâàáîäà
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Круглянская раённая газета
“Сельскае жыццё” і шклоўскі
“Ударны фронт” напрыканцы
сакавіка апублікавалі спісы
кандыдатаў у дэпутаты мясцо-
вых райсаветаў, але пры гэтым
“забыліся” указаць іх даходы за
мінулы 2009 год.

Між тым, арт. 68 выбарчага
кодэкса прадугледжвае, што
«цэнтральная камісія, акруго-
вая, тэрытарыяльная выбарчая
камісія не пазней чым на чац-
вёрты дзень пасля рэгістрацыі
кандыдатаў у дэпутаты пера-
дае ў сродкі масавай інфарма-
цыі для апублікавання паве-
дамленне пра рэгістрацыю з
указаннем прозвішча, імя і імя
па бацьку, даты нараджэння,
пасады (занятка), месца працы
і месца жыхарства, партый-
насці, а таксама звестак пра
прыбыткі і маёмасць ў аб’ёме,
вызначаным Цэнтральнай кам-
ісіяй, кожнага кандыдата ў дэ-
путаты ці інфармуе пра гэта вы-
баршчыкаў іншым спосабам».

Тым часам, да выбараў зас-
талася менш тыдзень, а раён-
ныя СМІ са Шклова і Круглага
так і не апублікавалі абавязко-
вых звестак пра іх прыбыткі.

На думку жыхароў Круглянс-
кага і Шклоўскага раёнаў, рай-
выканкамы не далі інфарма-
цыю аб даходах кандыдатаў ў
дэпутаты мэтанакіравана, каб
людзі не ведалі аб рэальных
даходах дэпутатаў-кіраўнікоў.

Па словах жыхара Шклоўска-
га раёна Уладзіміра Алейніка-
ва, шмат хто з простых людзей

у сельскай мясцовасці атрым-
лівае літаральна капейкі, у той
час як даходы ў чыноўнікаў і
кіраўнікоў прадпрыемстваў вы-
шэйшыя ў разы. Асноўную ж
масу кандыдатаў ў дэпутаты
райсавета складаюць чыноўнікі
і кіраўнікі розных узроўняў.

У адрозненне ад Круглага і
Шклова, бялыніцкая раённая
газета “Зара над Друццю”  да-
ходы кандыдатаў у дэпутаты за
мінулы 2009 год апублікавала.
Многія людзі былі проста шака-
ваны ўзроўнем даходаў асоб-
ных кіраўнікоў.

Кажа жыхарка вёскі Вішоў
Бялыніцкага раёна  Галіна
Літвінава:

-Я выхоўваю траіх прыёмных
дзяцей і атрымліваю за гэта
нейкія смешныя грошы. Не
магу зразумець, чаму даход за
мінулы 2009 год у дырэктара
Вішоўскага ПМК-83 Андрэя
Царыкава склаў 52 066 601
рублёў, у старшыні Вішоўскага
СВК “Калгас “Радзіма” Аляк-
сандра Лапацентава –
57 597 025 рублёў, у старшыні
Бялыніцкага райста Тамары
Адамовіч – 57 484 207 рублёў,
у дырэктара Бялыніцкага ПМК-
241 – 69 203 737 рублёў, калі за
той жа час электраманцёр Бя-
лыніцкай бальніцы Уладзімір
Раўкоў атрымаў 3 980 000
рублёў, загадчык фермы з
“Саўгаса “Падзевічы” Грыго-
рый Ігнатовіч – 3 411 549
рублёў, сацыяльны работнік з
Бялыніч Тамара Семашка –
6 415 795 рублёў.  Гэта розніца
ў даходах простых працаўнікоў
і кіраўнікоў уражвае...

Жыхары Круглянскага раёна
былі таксама вельмі ўражаны,
калі даведалісь з абласных га-
зет, што даход за 2009 год кан-
дыдата ў дэпутаты Магілёўска-
га аблсавета, начальніка Круг-
лянскага ПМК-266 Мікалая
Патрончыка склаў 115 985 202
рублі...

Ñÿðãåé Ñåìÿíîâ³÷

Òàê âîò ñòðîÿò â

Êðóãëÿíñêîì

ðàéîíå

Недавно телеканал СТВ по-
казал сюжет, посвящённый
проблемам в строительстве
жилья в нашей стране. На-
шлось там место и материалу
из Круглянского района. При-
водим его целиком, без всяких
купюр и правок:

А это уже область Могилёв-
ская. Валентин Пехтерёв —
глава многодетной семьи. Но-
воселье справили осенью, к
весне собрали видеоколлек-
цию минусов.

Валентин Пехтерёв, меха-

низатор СПК «Комсеничи»:

Потолок как решето — топишь-

топишь, а куда тепло уходит.

На улице новая трещина уже

пошла, а мне говорят: дом на

место садится.

Таких домов в Круглянском
районе в СПК «Комсеничи» по-
строено ещё четыре, с теми же
проблемами. Проектировщи-
ки говорят — просто не учли
белорусскую зиму.

Николай Патрончик, на-

чальник ПМК-266 г.п. Круг-

лое:

Проблема есть, и она уже на

уровне проектного института

решается. То есть пазухи мы

должны засыпать нормальным

грунтом, который при морозах

не увеличивается в объёмах.

Тогда реакции никакой не бу-

дет, и дом простоит 100 лет.

Зенон Ломать, председа-

тель Комитета государ-

ственного контроля Респуб-

лики Беларусь:

Как строятся дома непос-

редственно в сельской мест-

ности — мы Вам направим со-

ответствующую докладную за-

писку с фотографиями. Масса

безобразий.
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Àëÿêñàíäð Âàðîí³í

Напачатку красавіка ў Бя-
лыніцкім райвыканкаме адбы-
лася нарада з удзелам кіраўні-
цтва раёна і актыва органаў тэ-
рытарыяльнага грамадскага
самакіравання. Як адзначыла
раённая газета “Зара над
Друццю”, больш за ўсё пытан-
няў прагучала ў адрас ЖКГ.
Старшыня Бялыніцкага райвы-
канкама Аляксандр Варонін
зрабіў на гэтым асаблівы ак-
цэнт. Ён адзначыў, што сёння
насельніцтва аплачвае каму-
нальныя паслугі ў памеры 30-
35 працэнтаў, астатняе – за
кошт дзяржавы. Калі аплата
будзе 100-працэнтнай, з’явіц-
ца 5-10 камунальных службаў,
і жыхары змогуць выбіраць
паслугі лепшыя і таннейшыя.

Нагадаю, што восенню міну-
лага 2009 года першы віцэ-
прэм’ер Уладзімір Сямашка
агучыў наступныя дадзеныя: у
2001-2003 гг. насельніцтва ап-
лочвала 107% па электраэ-
нергіі, 92% - па газу, і 85% па
цеплаэнергіі. А на аналагічны
перыяд 2009 года насельніцт-
ва аплочвала ўжо толькі 57% ад
рэальных выдаткаў па газе,
59% - па электраэнергіі і каля
40% - па цяплу. І гэта пры тым,
што кожны год тарыфы растуць
на 20-80%...

Згодна дадзеных раённых
статыстыкаў, сярэдняя зара-
ботная плата па народнай гас-
падарцы Бялыніцкага раёна ў

студзені 2010 года склала
739,6 тыс. рублёў. На некато-
рых Бялыніцкіх прадпрыем-
ствах узровень заробкаў ніжэй
за знакавай сумы ў 200 дола-
раў, якую агучыў у якасці ніжняй
мяжы старшыня Магілёўскага
аблвыканкама Пётр Руднік.

Па словах супрацоўнікаў УКП
“Жылкамгас”, на 1 красавіка
больш за 200 жыхароў Бялыні-
цкага раёна мелі значную запа-
зычанасць за камунальныя
паслугі.

Як паведамляе газета “Зара
над Друццю”, кандыдат у дэпу-
таты Бялыніцкага раённага Са-
вета, дырэктар БУКП “Жылкам-
гас” Віктар Івулёў атрымаў у
2009 годзе даход у памеры
48 401 339 рублёў.

У 2005 годзе гадавы даход
дырэктара жылкамгаса Віктара
Івулёва складаў 17 521 715
рублёў.

Начальнік Бялыніцкага раёна
электрычных сетак РУП “Магі-
лёўэнерга” Уладзімір Адамовіч
атрымаў за 2009 год даход у
памеры 30 154 368 рублёў.

У яго папярэдніка, начальні-
ка Бялыніцкага раёна элект-
рычных сетак Вячаслава Зак-
рэўскага, гадавы даход за 2005
год складаў 15 887 784 рублі.

Былы дырэктар Шклоўскага
жылкамгаса Рыгор Кастусёў
кажа:

“Тарыфы на жыллёва-каму-
нальныя паслугі падвышаць
нельга. Доля расходаў на

жыллёва-камунальныя пас-

лугі для насельніцтва не па-

вінна пераўзыходзіць 25%

ад сукупнага даходу сярэд-

нястатыстычнай  сям’і.

Паніжэнне сабекошту жыллё-
ва-камунальных паслуг неаб-
ходна дасягаць за кошт рэфар-
мавання і мадэрнізацыі інфра-
структур  ЖКГ. На маю думку,
без усякай шкоды магчыма на
50% скараціць апараты
міністэрства ЖКГ, абласных,

гарадскіх, раённых упраўлен-
няў і аддзелаў ЖКГ. Вызвале-
ныя сродкі неабходна накіро-
ўваць на мадэрнізацыю і ра-
монт аб’ектаў ЖКГ”.

У сакавіку 2010 Генеральная
пракуратура РБ правяла аналіз
стану барацьбы з карупцыяй у
сістэме ЖКГ Рэспублікі Бела-
русь. У прыватнасці, было адз-
начана:

“В системе ЖКХ повсемест-
но не соблюдается требование
Закона Республики Беларусь
«О декларировании физичес-
кими лицами доходов, имуще-
ства и источников денежных
средств». Представляемые в
областные организации ЖКХ
декларации о доходах и иму-
ществе руководителями под-
чиненных районных предприя-
тий содержат недостоверные
сведения. Нередки случаи не-
представления деклараций
супругами и близкими род-
ственниками”.

Вельмі дзіўна, што кошт ка-
мунальных паслуг для насель-
ніцтва пастаянна падвышаец-
ца, а працэнт іх у агульнай долі
расходаў на “камуналку” толькі
зніжаецца. Якія ж заробкі бу-
дуць у камунальных начальні-
каў, калі аплата за паслугі для
насельніцтва стане 100-пра-
цэнтнай?

Ñÿðãåé Ñåìÿíîâ³÷

Àíåêäîò äíÿ
Если ваш бухгалтер платит

все налоги – пусть получает

зарплату в налоговой инс-

пекции.
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Âëàäèìèð Íåêëÿåâ
В интервью Deutsche Welle

лидер общественной кампа-
нии «Говори правду!» белорус-
ский поэт Владимир Некляев
объяснил цели и задачи, кото-
рые поставили перед собой
организаторы этой гражданс-
кой инициативы.

По мнению поэта и обще-
ственного деятеля Владимира
Некляева, лидера гражданской
кампании «Говори правду!»,
которая сейчас разворачива-
ется в Беларуси, правдивая
информация о ситуации в
стране может разбудить «сон-
ное» белорусское общество.

Deutsche Welle: Почему

именно теперь возникла не-

обходимость говорить прав-

ду, и до кого организаторы

кампании хотят ее донести?

Владимир Некляев: Необхо-

димость говорить правду

возникла не сегодня, она су-

ществовала всегда. Но в за-

висимости от концентрации

лжи в обществе эта пробле-

ма приобретает особую

важность. В Беларуси кон-

центрация лжи превысила

все мыслимые пределы.

Поэтому и возникла кампа-

ния «Говори правду!» - как

сообщество людей, объеди-

ненных общей задачей.

Правду мы предлагаем гово-
рить всем - в том числе и госу-
дарственным средствам мас-
совой информации, и власти.
Но мы не ожидаем, что власть

откликнется на наш призыв,
потому что фундамент у этой
власти совсем иной. Для нее
начать говорить правду, значит
разрушить все то, на чем она
стоит. Потому что ложь в Бела-
руси стала государственной
политикой и национальной
идеей.

- На какие ресурсы – матери-
альные и людские вы опирае-
тесь?

- Меня многие спрашивают,
откуда у тебя деньги на прав-
ду? Материальные ресурсы мы
собираем в прямом смысле
слова с миру по нитке - и на
Востоке, и на Западе. К сожа-
лению, у нас, кроме нашего
сайта, в общем-то, ничего и
нет. Но есть и другие способы
донести правдивую информа-
цию до людей – например,
«хождение в народ» от двери к
двери, как это бывает на выбо-
рах. Мы сумели на энтузиазме
создать разветвленную волон-
терскую сеть. Это преимуще-
ственно молодые люди, как
правило, не состоящие ни в
каких политических партиях.

Перед началом кампании мы
провели серьезные социоло-
гические исследования, и ока-
залось, что белорусский народ
вслед за проблемами эконо-
мическими на второе место
ставит проблему, что реальная
жизнь не совпадает с той, о ко-
торой ему рассказывают по го-
сударственному телевидению.
Именно это убедило нас, что
кампания «Говори правду!» мо-
жет быть сегодня в Беларуси
успешна.

Наша задача - разбудить, по
сути, спящее белорусское об-
щество. Людей, которые стоят
на крайних позициях - за Лука-
шенко или против - примерно
по 15 процентов, остальные 70
процентов - «сонное царство».
От того, на какую сторону они

встанут, и будет зависеть буду-
щее страны.

- По каким критериям вы бу-
дете оценивать эффектив-
ность кампании?

- Василь Быков говорил:
«Правда - трудная вещь, но
если ты на нее рассчитываешь,
ты всегда оправдаешь свои
ожидания». У нас есть доста-
точно четкие механизмы для
определения эффективности
наших действий, это, прежде
всего, социологические иссле-
дования.

Мы не занимаемся общими
разговорами, а идем к людям.
И самое трудное - встречаться
с теми, у кого есть бытовые
социальные проблемы, и кто
уже потерял надежду на пере-
мены. В сознании наших людей
такая путаница, что они не по-
нимают, что происходит. У нас
был случай, когда в провинции
нас приняли за людей, при-
ехавших по поручению прези-
дента. Конечно, я бы очень хо-
тел искать правду в этой стра-
не по поручению президента.
Но поскольку этого не проис-
ходит, мы ищем правду сами.

- Не подменяете ли вы своей
деятельностью работу полити-
ков, журналистов?

- Правда настолько объемна
и вездесуща, что ее поисками
могут заниматься все. Но, бу-
дем смотреть правде в глаза, к
сожалению, оппозиция, как и
власть, занимается политичес-
кой болтовней. Это намного
проще.

(Îêîí÷. íà ñò. 8)
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Ãðàìàäñêà-ïàë³òû÷íàÿ ãàçåòà.

Âûäàåööà íà áåëàðóñêàé ³ ðóñêàé ìîâàõ,

ðàñïà¢ñþäæâàåööà áÿñïëàòíà

Надрукавана на ўласным абсталяванні па адрасе: Бя-
лыніцкі р-н, в. В. Машчаніца. тэл. 37-110. Наклад 299
асобнікаў. Выдавец Вырвіч Б. І. Падпісана ў друк 18.04.
.2010 г. у 24-00

Âëàäèìèð Íåêëÿåâ: Ëîæü â

Áåëàðóñè ñòàëà ãîñóäàðñòâåííîé

ïîëèòèêîé è íàöèîíàëüíîé èäååé
(Îêîí÷àíèå. Íà÷. íà ñò. 7)

Сегодня можно сколько угодно кричать «Жыве Беларусь!», не
обращая внимания на то, сколько человек прокричит в ответ.
Сегодня можно сколько угодно говорить о диктатуре, не трогая
только ее конкретного представителя и материальную базу ре-
жима. Но люди боятся говорить правду, потому что страх прони-
зал общество.

- Приходится слышать, что «Говори правду!» – начало вашей
президентской кампании. Насколько это соответствует действи-
тельности?

- На сегодняшний день это не так. Я всячески дистанцируюсь
от любых политических партий и движений, и не потому, что я их
не уважаю. Никаких претензий у меня к ним нет. Но в любом го-
родке, куда мы приезжаем, люди не желают слышать имена оп-
позиционных лидеров, на меня набрасываются только за то, что
я знаком с ними.

Такое положение - следствие работы всего пропагандистско-
идеологического аппарата власти, он скомпрометировал оппо-
зицию начисто. И в этой ситуации кричать о том, что я буду ва-
шим следующим президентом, значит похоронить всю кампа-
нию под обломками такого крика.

Но если вдруг появится в рядах оппозиции, или возникнет из
воздуха, или вырастет из-под земли человек, соответствующий
критериям, на которые рассчитывает сегодня избиратель, если
он будет удовлетворять чаяниям всего общества, мы сможем ему
помочь. Такого человека пока нет. Поэтому мы занимаемся не-
кой общей концепцией, которая называется правда.

Áåñåäîâàëà Ãàëèíà Ïåòðîâñêàÿ, Deutsche Welle

Áûëû äýïóòàò àáëñàâåòà àä Áÿëûí³öêàãà ðà¸íà âûéøà¢ íà âîëþ

ßãîð Ðûáàêî¢

Былы старшыня Белтэлерады-
ёкампаніі Ягор Рыбакоў вызва-
лены з папраўчай калоніі ў Шкло-
ве напрыканцы сакавіка. “Ра-
шэннем суда Рыбакоў быў выз-
валены ўмоўна-датэрмінова і
адбыў да месца пражывання ў
горад Магілёў”, — паведамілі ў

дэпартамэнце выканання пака-
ранняў МУС.

У калоніі Рыбакоў ачольваў ту-
рэмную тэлестудыю Шклоўскай
калоніі, перадае Інтэрфакс.

11 лютага 2005 года Вярхоўны
суд прысудзіў былога старшыню
Белтэлерадыёкампаніі Ягора

Рыбакова да 11 гадоў пазбаў-
лення волі з адбываннем пака-
рання ў калоніі ўзмоцненага рэ-
жыму, канфіскацыяй маёмасці і
пазбаўленнем права займаць
адказныя пасады на працягу 5
гадоў.

Рыбакова прызналі вінаватым
у тым, што ён атрымліваў хабар і
пры дапамозе свайго службова-
га становішча спрабаваў легалі-

заваць незаконна атрыманыя
сродкі.

Рыбакова затрымалі 13 люта-
га 2004 г.

Згодна агучанай афіцыйнай
інфармацыі, пракуратурай па
справе Рыбакова было канфіс-
кавана грашовых сродкаў на
суму больш 500 тысяч долараў
ЗША. Таксама, згодна рашэння
суда, Рыбакоў павінен быў вып-
лаціць на карысць Белтэлерады-
ёкампаніі больш за 212 мільёнаў
рублёў і больш за 20 мільёнаў
рублёў – на карысць дзяржавы.

Напачатку стагоддзя Ягор Ры-
бакоў абіраўся дэпутатам Магі-
лёўскага аблсавета ад Бялыніц-
кага раёна.

Áóìàæíîé ôàáðèêå

«Ñïàðòàê» âûäàäóò

áþäæåòíóþ ññóäó íà 132,7

ìëðä ðóáëåé

В целях завершения реконст-
рукции Шкловское ОАО «Бумаж-
ная фабрика «Спартак» в 2010-
2011гг. будет оказана господ-
держка в размере 132,7 млрд
рублей. Об этом говорится в ука-
зе президента №162 от 31 мар-
та, текст которого размещен на
сайте Национального центра
правовой информации.\

При этом в 2010 году пред-

приятие получит 107,7 млрд

рублей, в 2011 году - 25 млрд

рублей. Возврат этой ссуды

фабрика будет осуществлять

в 2016-2020 гг. по графику,

согласованному с Министер-

ством финансов.

Однако это не первый госу-

дарственный транш помощи

на газетную фабрику. Перво-

начально на инвестпроект по

техническому перевооруже-

нию в 2008–2009 гг. была вы-

делена ссуда в сумме, экви-

валентной 14,7 млн долла-

ров. В 2009 объем поддерж-

ки возрос до 29,6 млн долла-

ров. И вот теперь новый

транш.


